

Hovedbestyrelsesmøde den 22. januar 2023  
Banestrøget 19, 2630 Høje Taastrup

## REFERAT

*Til stede på mødet: Brian Andersen (formand), Karina Bundgaard (næstformand), Felix Munch (næstformand) Dorte Schandorph Jensen, Tinja Vandmose, Claus Bo Hansen, Simon Felskov, Marije Jacobsen.*  
*Online deltagere: Jane Jensen, Lone Pihl, Gunvor Trinderup (indsuppleret med stemmeret).*  
*Afbud: Kirstin Eliassen, Vinnie Kjærgaard Jørgensen (suppleant).*  
*Desuden deltog organisationskonsulent Kirstine Pedersen (referent).*

| Punkt | Dagsorden                                      | Debat   | Beslutninger, ansvar og deadline  |
|-------|--|---|---|
| 1     | Valg af mødeleder                              | Brian Andersen er valgt.  |   |
| 2     | Valg af referent                               | Kirstine Pedersen er valgt.   |   |
| 3     | Godkendelse af dagsorden                       | Der spørges ind til om AutismGoTo kan komme på dagsordenen, her svares at AutismGoTo kan tages under evt. Der spørges ind til kredsseminarets økonomi, og her opklares, at det tages under orienteringer.<br>Dagsorden er godkendt, med forbehold for at der kan forekomme mindre ændringer, da Torben er fraværende til mødet.   |   |
| 4     | Habilitet                                      | Der var ingen habilitetsproblematikker i forbindelse med dagsordenen.   |   |
|       | Vedr. referat                                  | Brian ønsker at høre HB, hvordan HB ønsker referaterne fremadrettet.<br><i>Kommentarer:</i><br>I debatten blev det blandt andet fremført, at det er væsentligt at referaterne ikke bliver for lange, og at de ikke kan tolkes på og/eller misforstås, ligeledes nævnes det at det er væsentligt at der skrives konklusion på beslutningerne til sidst. Desuden nævner Brian at han vil lægge større beslutninger i foreningen ind i et oversigtsskema til HB. | <b>Beslutning:</b><br><b>HB beslutter, at referaterne skal være overordnede debat referater med korte beskrivelser af debatten og selve beslutningen. Brian eller andre laver en beslutningsoversigt over større beslutninger i foreningen.</b> |
| 5     | Ændringsforslag til forretningsordenen Bilag 1 | Marije fremlægger forslaget til ændring af forretningsordenen.<br><i>Kommentarer til forslaget:</i>   |   |

| Punkt                      | Dagsorden  | Debat  | Beslutninger, ansvar og deadline  |
|----------------------------|--|--|---|
|                            |  | <p>Det kommenteres at mail bør tilføjes sammen med Teams, samt at skriftlig orientering bør erstattes af orientering, så både mundtlig og skriftlig er muligt. Der ønskes at skriftlig orientering om økonomi og budgetopfølgning med bilag skrives ind i forretningsordenen som fast punkt til ordinære HB-møder.</p> <p>Det kommenteres at det bør tilføjes at suppleanter indtræder ved langvarigt fravær af et HB-medlem. Der kommenteres på formuleringen omkring lokation for møderne i forhold til hvordan det formuleres bedst fremadrettet i forhold til geografiske hensyn, og at det bør tilstræbes at møder afholdes i hele landet. Det kommenteres at det bør indskrives at ved lukkede punkter offentliggøres referatet på et givent tidspunkt, medmindre andet er vedtaget. Der er debat om hvorvidt §9 skal slettes i forretningsordenen.</p>  | <p><b>Beslutning:</b><br/> <b>Se bilag 1, for at se den ændrede forretningsorden. Offentliggørelsen af referat fra lukkede punkter tages på næste møde.</b><br/> <b>Torben og Brian kigger på hvordan der kan laves økonomi fremstilling til HB fremadrettet. §9 tages op på næste HB-møde.</b><br/> <b>Beslutningen om suppleantrollen tages på næste HB-møde.</b><br/> <b>Marije retter forretningsordenen igennem.</b></p> |
| <b>ORIENTERINGSPUNKTER</b> |  |  |   |
| 6                          | <b>Orienteringer fra formanden</b><br><b>Bilag 2</b> | <p>Brian orienterer.</p> <p>Der har været afholdt ekstra ordinær generalforsamling d. 14. januar i Kreds Nordsjælland, der er valgt en ny bestyrelse og Berit Lumbye er blevet formand. Der skal fremadrettet defineres klarere roller for bisidning og partsrepræsentation i foreningen evt. også i forhold til bisidning og bestyrelsesmedlemmer.</p> <p>Brian ønsker input til, hvordan HB ønsker at blive informeret fremadrettet.</p> <p>Vedr. kredsseminar, så har kredsudvalget ønsket at HB genovervejer den økonomiske prioritering af kredsseminaret, da det bliver svært at afholde for de nuværende midler, som er afsat til det. Et forslag fra Brian og Torben omhandler at repræsentantskabsmødet forkortes med en dag, og de midler som vil spares ved dette, flyttes over til kredsseminaret.</p> <p><i>Kommentarer til information fremadrettet:</i><br/> Skriftlig orientering fungerer fint, og det fungerer fint at bruge Teams/mails til orientering løbende. Der ønskes at der udsendes en kort opsummering fra formandskabets møder, eller at formanden løbende informerer skriftligt.</p> | <p><b>Beslutning:</b><br/> <b>HB beslutter, at Gunvor kigger på relevant viden om bisidning og partsrepræsentation med henblik på at der i</b></p>  |

| Punkt | Dagsorden   | Debat   | Beslutninger, ansvar og deadline   |
|-------|---|---|--|
|       |   | <p><i>Kommentarer til orienteringen:</i><br/>Der spørges ind til hvordan det går med Hvalsø, her svares at der er skrevet under, men det er fortroligt. Gunvor vil gerne hjælpe med at kigge på relevant viden vedr. bisidning og partsrepræsentation. Vedr. kredsseminar er der uenighed om forslaget, og derfor forslås det, at Brian kan tage det op på næste kredsformandsmøde d. 30. januar.</p>   | <p>fremtiden kan udvikles retningslinjer.<br/><b>HB beslutter, at Brian tager økonomi vedr. kredsseminar op på næste kredsformandsmøde d. 30. januar.</b></p> <p><b>Brian orienterer HB løbende via Teams.</b></p>                         |
| 7     | <p><b>Sekretariatschefen orienterer (DELVIST LUKKET PUNKT)</b><br/><b>Bilag 3</b></p> | <p>Torben er fraværende til mødet, men har udsendt en skriftlig orientering, og Brian vil forsøge at svare på eventuelle spørgsmål og kommentarer til det udsendte.</p> <p><i>Kommentarer til orienteringen:</i><br/>Der spørges ind til Torbens møde med Peter fra Spektrumsshop, her svares at LA har lavet en aftale med Spektrumsshop omkring en webshop.<br/>Der spørges ind til en undersøgelse om tøj og merchandise, her svares at den undersøgelse ved Brian ikke noget om.<br/>Der spørges ind til Mobilize me, og her svares, at der fortsat er forhandlinger i gang.<br/>Der spørges ind til donationerne og hvad konsekvensen er ved, at foreningen ikke nåede målet, her svares at foreningen ikke kan modtage arv de næste 6 måneder.<br/><i>Kommentar fra Torben:</i> Konsekvensen er, at man som gavegiver ikke kan fratække beløbet på selvangivelsen for 2022.<br/>Der kommenteres på Autismesmykket, og der ønskes mulighed for at kunne se økonomien vedr. et opkøb af restlager inden der tages en beslutning om dette.<br/>Der spørges ind til hvad den medlemsundersøgelse, som vil blive sendt ud den kommende uge, omhandler, her svares at Brian vil høre Torben hvad den drejer sig om.</p> | <p><b>Beslutning:</b><br/><b>Brian laver en økonomiskmodel til HB vedr. restkøb af Autismesmykket inden der træffes beslutning vedr. køb af restlageret.</b></p> <p><b>Brian taler med Torben om den kommende medlemsundersøgelse.</b></p> |

| Punkt | Dagsorden        | Debat   | Beslutninger, ansvar og deadline |
|-------|------------------|---|----------------------------------|
| 8     | Navigator forløb | <p>Brian orienterer om Navigator forløbet hos CFSA. Foreningen har fået et Navigator forløb hos CFSA.</p> <p><i>Kommentarer:</i></p> <p>Der spørges ind til hvad rammerne for forløbet er, bl.a. tidsrammen, og her svares at selve forløbet med CFSA ligger fast på 5-8 måneder, men at foreningen selv kan arbejde videre med det efter de 5-8 måneder. Det kommenteres om det her forløb er det rigtige at bruge foreningens resurser på lige nu, her svares at dette forløb kan være en begyndelse og at det er vigtigt, da foreningen er skrøbelig lige nu. Det kommenteres at kredsbestyrelserne skal også inddrages i dette forløb og i dette arbejde.</p> |                                  |

| Punkt | Dagsorden                       | Debat og beslutninger  | Status, ansvar og deadline   |
|-------|---------------------------------|--|--|
| 9     | Opfølgning på workshop med CFSA | Dette punkt udgår grundet tidspres.  |  |
| 10    | Autisme Pride dag<br>Bilag 8    | <p>Marije fremlægger sit forslag om Autisme Pride 2023 d. 18. juni. Forslaget omhandler hvorvidt LA skal markere dagen.</p> <p><i>Kommentarer:</i></p> <p>Det fremføres i debatten at LA kan lave noget sammen med AA og AU, eller at AA og AU kan udvikle hvordan en markering af dagen kan foregå, som LA kan involvere sig i, med et argument om at markeringen bør være autistisk drevet.</p> <p>Argumentet for at AAF og AU udvikler markeringen er at markeringen bør være autistisk drevet.</p> | <p><b>Beslutning:</b></p> <p>HB beslutter, at Brian kontakter AA og AU og hører dem hvad de planlægger, og om de ønsker LA's involvering i det de planlægger, hvis de ønsker LA's involvering, så går LA videre med dette.</p> |
| 11    | Årshjul 2023 for HB<br>Bilag 4  | <p>Brian fremlægger HB's årshjul for 2023.</p> <p><i>Kommentarer:</i></p> <p>Det fremføres i debatten at årshjulet ligner meget en kalender, det nævnes at det nok altid vil være en blanding af en kalender og et årshjul, ligeledes nævnes det at Autismeugen bør rettes i årshjulet fra uge 14 til uge 13.</p> <p>Der kommer et ønske om at det ville være smart at årshjulet også indeholder deadlines for hvornår der skal stilles op til forskellige poster, nævn og fonde mm.</p>               | <p><b>Beslutning:</b></p> <p>HB vil løbende genbesøge årshjulet i løbet af året, og Autismeugen rykkes til uge 13 i årshjulet.</p>   |

|           |   |   |  |
|-----------|---|---|--|
|           |   | <p>Der spørges ind til procedure omkring SIKON, og her svares at der kommer en efterspørgsel ud til HB efter frivillige til SIKON fra Jane/Maria primo februar.</p> <p><i>Der blev kort diskuteret Teams under dette punkt, vedr. hvordan vil HB have det med, hvis Brian rydder op i HB's Teams kanal?</i></p> <p><i>Svar: Oprydning fint, men der må ikke slettes noget.</i></p>  |  |
| <b>12</b> | <b>Formandens kontrakt, herunder oplæg til bilordning (LUKKET PUNKT) Bilag 5 og 6</b> | <p>Dette punkt udskydes, da der efter planen skulle have ligget et færdigt udkast til kontrakt og bilaftale, men det gør der ikke. Udgangspunktet for dette er fortsat den kontrakt, som forelå til november mødet.</p>   |  |
| <b>13</b> | <b>Oplæg fra arbejdsplanudvalget</b>  | <p>Brian fremlægger arbejdsplanudvalgets oplæg.</p> <p><i>Kommentarer til oplægget:</i></p> <p>Det kommenteres at det arbejde, som laves i arbejdsgrupper, skal være målbart, og det skal være HB som nedsætter disse mål, det nævnes ligeledes i debatten at der bør vælges en formand for en arbejdsgruppe i stedet for en sekretariatstovholder, eller lade det være op til gruppen at vælge en formand eller en tovholder. Det fremføres i debatten, at det er vigtigt at det er HB som prioriterer hvilke arbejdsgrupper, som skal oprettes, så der er en sammenhæng.</p> <p>Oplægget var en orientering til HB om arbejdsgruppens arbejde indtil videre., og der træffes derfor ingen beslutning.</p> |  |
| <b>14</b> | <b>Fokuspunkter i LA 2023</b>   | <p>Brian indleder dette punkt. Punktet er sat på grundet at sekretariatet m.fl. efterspørger en retning fra HB i foreningens politiske arbejde.</p> <p>Brian foreslår skole og uddannelse, beskæftigelse og de svageste, som top tre indenfor politiske prioriteringsområder.</p> <p><i>Kommentarer:</i></p> <p>Det nævnes i debatten, at man også kan kigge på ældre autister som et område, ligeledes åbner indledningen op for et større og mere komplekst spørgsmål om, hvem de svageste er. Det fremføres i debatten at andre temaer for de politiske områder kunne være; livskvalitet, sundhed, retssikkerhed, autismen som diversitet samt usynlighed overfor synlighed.</p>                         | <b>Beslutning:<br/>HB beslutter, at formandskabet arbejder videre med dette.</b> |

|              |  |   |  |
|--------------|--|---|--|
| 15           | <b>Retningslinjer for hvordan LA arbejder med cases til medier</b><br><b>Bilag 7</b> | <p>Felix fremlægger forslaget til HB. Forslaget er skrevet på baggrund af et ønske om at sikre gode vilkår for case personer i foreningen.</p> <p><i>Kommentarer:</i></p> <p>Det nævnes i debatten at det skal sikres, at det aldrig er LA, som er direkte formidler af kontakten, det kommenteres at man kan formidle journalistens kontaktoplysninger, og så kan medlemmer selv kontakte journalisten, hvis de er interesserede.</p> <p>Der nævnes et forslag om at udfærdige en guide til medlemmer om hvordan man håndterer medier, og en evt. også en guide til journalister om autisme.</p>   | <b>Beslutning:</b><br><b>HB beslutter, at nu er debatten om dette påbegyndt, og der laves en indstilling til næste HB-møde.</b><br><b>Sekretariatet forhører sig hvad lignende organisationer gør. Ligeledes skal der udsendes et notat om det til kredsbestyrelser.</b> |
| 16           | <b>Strategiske samarbejdspartnere (LUKKET PUNKT)</b>                                 |   |  |
| <b>Punkt</b> |  | <b>Opsamling og eventuelt</b>   |  |
| 17           | <b>Formanden opsummerer mødets beslutninger.</b>                                     | <p><b>Vedr. referat</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- HB beslutter, at referaterne skal være overordnede debat referater med korte beskrivelser af debatten og selve beslutningen. Brian eller andre laver en beslutningsoversigt over større beslutninger i foreningen.</li> </ul> <p><b>Ændringsforslag til forretningsordenen</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Se bilag 1, for at se den ændrede forretningsorden. Offentliggørelsen af referat fra lukkede punkter tages på næste møde.</li> </ul> <p>Torben og Brian kigger på hvordan der kan laves økonomi fremstilling til HB fremadrettet.</p> <p>§9 tages op på næste HB-møde.</p> <p>Beslutningen om suppleantrollen tages på næste HB-møde.</p> <p>Marije retter forretningsordenen igennem.</p> <p><b>Orienteringer fra formanden</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- HB beslutter, at Gunvor kigger på relevant viden om bisidning og partsrepræsentation med henblik på at der i fremtiden kan udvikles retningslinjer.</li> </ul> <p>HB beslutter, at Brian tager økonomi vedr. kredsseminar op på næste kredsformandsmøde d. 30. januar.</p> <p><b>Sekretariatschefen orienterer (delvist lukket punkt)</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Brian laver en økonomiskmodel til HB vedr. restkøb af Autisemesmykket inden der træffes beslutning vedr.</li> </ul> |  |

|    |           |   |  |
|----|-----------|---|--|
|    |           | <p>køb af restlageret. Brian taler med Torben om den kommende medlemsundersøgelse.</p> <p><b>Autisme Pride dag</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- HB beslutter, at Brian kontakter AA og AU og hører dem hvad de planlægger, og om de ønsker LA's involvering i det de planlægger, hvis de ønsker LA's involvering, så går LA videre med dette.</li> </ul> <p><b>Årshjul 2023 for HB</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- HB vil løbende genbesøge årshjulet i løbet af året, og Autismeugen rykkes til uge 13 i årshjulet.</li> </ul> <p><b>Fokuspunkter i LA 2023</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- HB beslutter, at formandskabet arbejder videre med dette.</li> </ul> <p><b>Retningslinjer for hvordan LA arbejder med cases til medier</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- HB beslutter, at nu er debatten om dette påbegyndt, og der laves en indstilling til næste HB-møde. Ligeledes udsendes der et notat om det til kredsbestyrelser.</li> </ul> <p><b>Strategiske samarbejdspartnere (Lukket punkt)</b></p> |  |
| 18 | EVENTUELT | <p><b>AutismGoTo:</b></p> <p>Der spørges om andre HB-medlemmer kender til eller har besøgt AutismGoTo og om de kender nogle der har brugt siden og har været glad for den. Når det handler om tilgængelighed er der nogle forslag der måske kan bruges. Ingen i HB kender til, har brugt eller kender nogle der bruger det. Marije kontakter Torben med ideer.</p>  |  |